
 

Årsberetning 2022 

Årsberetningen fra Greve Seniorråd 2022 gør status for et spændende år. Næsten hele det 

nyvalgte Seniorråd bestod af nye medlemmer, som ikke havde erfaring med arbejdet. 

 

Rådet konstituerede sig således: 

 

Formand Margit Lausten 

Næstformand Freddy Aldenborg. 

Øvrige medlemmer: 

Else Strange 

Suzan Nielsen 

Ken Møller 

Leif Larsen 

Stella Hviid 

 

Seniorrådet fordelte herefter posterne som kontaktperson til de politiske udvalg, 

arbejdsgrupper og som kontaktpersoner i forhold til plejecentre, hjemmeplejeleverandører og 

andre samarbejdspartnere. 

 

Valg til Greve Seniorråd 
Valget til Greve Seniorråd fandt sted i november 2021 samtidig med kommunevalget. 

Der var i alt 13837 stemmeberettiget og der blev afgivet 4059 gyldige stemmer, hvilket 

svarer til en stemmeafgivelse på 29,33%. Hvilket var lidt højere end ved valget i 2017. 

Der er således stadig en vigtig opgave i at få stemmedeltagelsen øget ved næste valg. 

 

Efter rådets konstituering startede arbejdet den 1. januar 2022. Den 11. marts 2022 

meddelte Freddy Aldenburg, at han ønskede at trække sig fra rådet af personlige årsager. 

Freddy var det medlem i rådet som havde størst anciennitet. 1. suppleant Palle Jakobsen 

indtrådte derefter i rådet. Palle har siddet i seniorrådet i mange år, og har en stor viden og 

erfaring med sig. Stella Hviid valgtes som næstformand. Den 22. maj 2022 valgte formand 

Margit Lausten at udtræde af seniorrådet af personlige årsager. 2. suppleant Anna W. 

Pedersen indtrådte derefter. Anna har en del år været medlem af Solrød Ældreråd heraf 

flere år som formand. Seniorrådet konstituerede sig derefter på ny, og Stella Hviid blev valgt 

som formand, og Anna W. Pedersen som næstformand. 

 

Konferencer 
Som led i Greve Seniorråds arbejde har medlemmerne deltaget i to ældrepolitiske 

konferencer afholdt af Danske Ældreråd. Dette for at sikre at Seniorrådet er opdateret på 

viden om ældreområdet. Greve Seniorråd har i 2022 deltaget i følgende: 

 

• Danske Ældreråds Repræsentantskabsmøde og ældreområdets politiske konference 

den 9. og den 10. maj i Nyborg. 

• Ældrekonferencen i Odense den 16. november, hvor det overordnede tema var mere 

omsorg og velfærd i hjemmeplejen. 

 



Der har ligeledes været deltagelse i Temadage afholdt af Danske Ældreråd og af 

Regionsrådet. Alle temadage har været lærerige og inspirerende og givet nyttig viden til det 

videre arbejde i Greve Seniorråd. Temadagens emner har spændt vidt. Lige fra: Nyttig viden 

for nye Seniorrådsmedlemmer til Sundhedsklynger og økonomi. 

 

Interne temamøder og workshops 
Greve Seniorråd planlagde og afholdte en række interne temamøder og workshops i løbet af 

året herunder: 

 

• Den 11. april blev der afholdt et temamødt om det fremtidige samarbejde i rådet. 

• Den 4. november blev der afholdt workshop med fokus rådets mærkesag 

Seniorboliger/ seniorbofællesskaber. 

o Chefkonsulent Sigurd A. Larsen fra Greve Kommune holdt et oplæg om 

boliger til ældre i Greve Kommune. 

o Formand for Sundheds- og Omsorgsudvalget Liselott Blixt deltog med oplæg 

om seniorboliger/ og bofællesskaber for seniorer. 

o Oplæg og seniorrådets input skal danne grundlag for en paneldiskussion 

mellem borgere, politikere og andre interessenter i efteråret i 2023. 

 

Inviterede til møder 
På seniorrådets ordinære møder, er der mulighed for at invitere relevante medarbejdere, 

ledere eller eksterne til at holde et oplæg om et emne, der vedrører ældre i Greve 

Kommune. I 2022 har der været besøg af:  

 

• Borgerrådgiver Tina Jepsen, som gennemgik sit arbejdsområde herunder om 

borgernes muligheder for at få hjælp via hende. 

• Sundhedskonsulent Tommy Lorentsen orienterede om projekterne: 

forskningsprojektet ”Sund Mund” og kvalitetsprogrammet ”I Sikre Hænder”. 

 

Aktiviteter i kommunen 
Greve Seniorråd har i løbet af året været til stede i forbindelse med begivenheder eller 

aktiviteter, der har indvirkning på ældre borgeres hverdag i Greve Kommune. Greve 

Seniorråd har været til stede ved:  

• Indvielsen af den nye busholdeplads ved Hundige Station. 

• Indvielse af nye Ældreboliger i Hundige Øst. 

• Tryghedsvandring i Hundige Nord. 

 

Greve Seniorråd deltager i relevante møder på kommunens plejecentre, herunder 

plejecenterrådsmøder. Der er velfungerende plejecenterråd på Strandcentret og Nældebjerg 

plejecentre, og på Møllehøj arbejdes der med at oprette et råd som skal sikre det gode 

samarbejde mellem beboere, pårørende og medarbejdere. Her har seniorrådet også en 

plads. 

 

Derudover er seniorrådet repræsenteret i flere arbejdsgrupper i kommunen f.eks. projektet 

Sund Mund og opførelsen af det nye plejecenter i Tune. 

 



Høringssvar 
Greve Seniorråd har afgivet høringssvar vedrørende: 

 

- Tilgængelighed på stationerne i Greve Kommune. 

- Udbud på diabetes produkter 

- Direktionens budgetforslag for 2023 til 2026 

- Forligspartiernes budget. 

 

Fokusområder 
I 2022 har der været fokus på at få det nye seniorråd godt i vej. Det har krævet kræfter af 

alle, men nu befinder rådet sig et godt sted. Og alle medlemmer er " klædt på" til at arbejde 

for at medvirke til et godt og værdigt ældreliv i Greve Kommune. 

  

I 2023 vil der være øget opmærksomhed på: 

1. At arbejde med Greve Seniorråds synlighed i forhold til kommunens borgere på 60+ 

herunder udgivelse af foldere o.lign. 

2. Boliger til ældre med fokus på seniorboliger/seniorbofælleskaber. 

3. Medvirken til skabe grundlag for et godt ældreliv i Greve Kommune 

 

På vegne af Greve Seniorråd 

 

Formand Stella Hviid og næstformand Anna Winnifred Pedersen 

 

 
 

 

 

 


